
 

 

ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA  CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE 

EL DIA 7 DE NOVEMBRE DEL 2011  Hora: 11:00      

 

Lloc: Saló de plens de l'AJUNTAMENT 
Data: 7 de novembre 2011 
Hora: 11:00 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ extraordinària: 
 Assistents: 

 

ALCALDE-PRESIDENT 
EL SENYOR FRANCISCO TARAZONA ZARAGOZÁ 

 

REGIDORS ASSISTENTS: 

El senyor SALVADOR SILVESTRE LARREA 

La senyora MARIA ISABEL DELGADO VILA 

La senyora MARIA  JOSE RUIZ ESTEBAN 

El senyor JAVIER MORENO COLL  

La senyora MARIA CRISTINA VAZQUEZ TARAZONA 

La senyora BEATRIZ CORCOLES NAVARRO 

El senyor JOSE VICENTE TARAZONA CAMPOS 

El senyor JOSE LUIS FOLGADO CORREA 

La senyora RAQUEL ARGANDOÑA LOPEZ 

El senyor FRANCISCO JOSE FERRIOLS GIMENO 

El senyor ROBERTO PASCUAL RAGA GADEA 

La senyora ANA LUJAN TARIN  

El senyor JOSE LUIS LOPEZ GALDON 

La senyora SILVIA GUERRERO CANOVAS 

El senyor JOSE ANGEL HERNANDEZ CARRIZOSA  

La senyora RAQUEL ORELLANO GOMEZ  

La senyora RAFAEL GOMEZ SANCHEZ 

La senyora CARMEN FOLGADO TERESI 

El senyor RAFAEL GOMEZ MUÑOZ 

      El senyor BERNAT GARCIA SEVILLA 

 

Regidors/s'absents: Cap 



 

 

Secretària 
Senyora Nieves Barrachina Lemos. 

 

En la vila de Riba-roja de Túria, província de València, en el Saló de Plens de 
l'Ajuntament, el dia 7 de novembre del 2011 , sent les 11:00 hores, es van reunir en primera 
convocatòria els senyors regidors indicats, havent-hi excusat la seua assistència els igualment 
marginats, Tot això Sota La Presidència del Sr. Alcalde el senyor Francisco Tarazona Zaragozá, 
assistit de la secretària senyora Nieves Barrachina Lemos. 

 

 Declarat obert l'acte per la presidència, es passa a l'estudi i acord dels assumptes 
consignats en l'Orde del Dia. 

 

PRIMER.- PROPOSTA D’ACORD AL PLE SUBSCRITA PER TOTS ELS PARTITS 

POLÍTICS DE L’AJUNTAMENT DE RIBA-ROJA DEL TÚRIA, SOBRE LA 

FINALITZACIÓ DE LA LINIA 5 DE METRO TRAM AEROPORT RIBA-ROJA DE 

TÚRIA 

Exposició de motius: 

Des de l’any 2005 en que es va suprimir el tren de rodalia que connectava Riba-roja del Túria 
amb el centre de València, el nostre poble no té un mitjà de transport públic de qualitat que 
complisca la funció que exercia la dita línia de RENFE. 

 

En estos anys, la línia de rodalia que passava per estos pobles i arribava fins a Riba-roja del 
Túria es va substituir per la Línia 5 del Metro. Riba-roja del Túria lamentablement va quedar 
fora d’esta primera fase del projecte, el qual va finalitzar en la parada de l’Aeroport de Manises 
l’any 2007. 

 

Des del 2008 es ve anunciant per la Generalitat Valenciana l’arribada del metro al nostre poble. 
Hui, a finals del 2011 encara no han sigut concloses les obres i com a conseqüència Riba-roja del 
Túria no disposa d’este servici. 

 

Des de la Generalitat Valenciana s’han fet inversions en el nostre municipi, tant en 
infraestructures com en altres servicis, però en quant a “mitjans de comunicació” Riba-roja s’ha 
quedat molt retardada. 

 

Considerem imprescindible l’arribada del metro al nostre poble, disposar d’este servici com una 
cosa PRIORITARIA I NECESSARIA. Som un municipi de 22.000 habitants, amb un alt 
desenvolupament industrial i amb unes vies de comunicació a València, quant a carreteres molt 
deficitàries. 



 

 

El projecte fins a l’estació 0 de Riba-roja, està executat en una gran part, des de fa ja un temps 
hem observat que açò també comporta a que actes de vandalisme provoquen deteriorament en 
la infraestructura ja finalitzada i com a conseqüència ens podem trobar amb un gasto de més 
per la reparació i restauració dels dits deterioraments. 

 

Recordar també a esta Conselleria que va haver-hi un acord amb l’anterior Conseller, d’habilitar 
una parada a València la Vella, la qual continuem necessitant per a un nombre important de 
veïns que residixen allí. 

 

La parada que fins ara es contempla, està ubicada en l’antic magatzem de cebes de “Minguet”, 
denominada estació 0. Dita parada està situada aproximadament a 700 metres del nucli urbà i a 
quasi 2 quilòmetres de les vivendes situades en la zona oest del nucli urbà, la qual cosa obliga 
als veïns/es de Riba-roja a haver de desplaçar-se amb un mitjà de transport a dita parada. 

 

És per això, per la qual cosa considerem que una vegada finalitzada esta fase del projecte, 
s’hauria de continuar fins a l’arribada al centre del nucli urbà. La dita ubicació ja permetrà als 
veïns/es el poder accedir a ella sense cap tipus de dificultat. 

 

Davant de la mala situació econòmica actual, considerem dins de les deficiències de 
comunicació que tenim en el nostre municipi, que el màxim esforç es realitze en la finalització 
del projecte de la Línia 5 del metro tram Aeroport-Riba-roja del Túria. 

 

Per tots estos motius,  el Ple per unanimitat de tots els seus membres  adoptá     l’acord següent: 

 

 1.- Sol·licitar a la Generalitat Valenciana que complisca amb el compromís adquirit i 
finalitze el projecte de la Línia 5 tram Aeroport-Riba-roja del Túria de manera immediata. 

 2.- Sol·licitar a la Generalitat Valenciana la continuació de la línia des de “l’Estació 0” al 
centre nucli urbà. 

 3.- Sol·licitar a la GV que establisca documentalment els terminis d’execució, així com la 
data prevista per a la posada en funcionament. 

 4.- Traslladar el dit acord a la Conselleria d’Infraestructures i Transport de la 
Generalitat Valenciana. 

 

SEGON.- MOCIÓ PSPV-PSOE SOBRE LA CONSTRUCCIÓ DE L'AUTOVIA 

CV370 RIBA-ROJA-BYPASS. 

El Sr. alcalde passa la paraula al portaveu del Partit Socialista perquè done lectura a la 

Moció que diu el següent: 



 

 

MOCIÓ AL PLE SOBRE LA CONSTRUCCIÓ DE L'AUTOVIA RIBA-ROJA–BYPASS CV-

370. 

Exposició de motius: 

A hores d'ara, la carretera cv-370 suporta un tràfic rodat de més de 18000 vehicles 
diaris: turismes, transport agrícola, transport escolar, motocicletes i vehicles de gran tonatge. 

 

Els accessos a les zones residencials, a les pedreres, als polígons industrials, a les 
explotacions agrícoles i al nucli urbà suposen un perill constant per a tots els usuaris, donada la 
densitat del tràfic. 

 

Riba-roja en poc de temps hi ha triplicat el seu parc automobilístic, sent este increment 
encara més pronunciat que el demogràfic que en pocs anys s'ha duplicat. 

 

En els pressupostos de la Generalitat Valenciana dels anys 2008 i 2009, venia reflectida 
una partida pressupostària per a executar esta la inversió denominada «Via-parc», En els 
pressupostos de l'any 2010 va desaparéixer dita partida. 

 

Els usuaris, associacions veïnals, associacions empresarials i els partits polítics que 
representem la ciutadania, hem exigit reiteradament la necessitat executar este projecte tan 
important per al desenrotllament de Riba-roja. 

 

El Ple de l'Ayuntament  per unanimitat de tots els membres  adopta el següent  acord: 

1. Exigir a la Generalitat Valenciana que incloga en els pressupostos autonòmics per al 

2012, la quantia necessària en la partida corresponent per a la construcció de 

l'Autovia Riba-roja-By-pass en la CV370. 

2. Traslladar el dit acord a la Conselleria d'Infraestructures de la Generalitat 

Valenciana. 

 

TERCER.- MOCIÓ PSPV-PSOE SOBRE LA CONSTRUCCIÓ DE L'AUTOVIA 

RIBA-ROJA A3 I ACCESSOS A RESIDENCIAL LA REVA. 

El Sr. alcalde passa la paraula al portaveu del Partit Socialista perquè de lectura a la 

Moció que diu el següent: 

 



 

 

MOCIÓ AL PLE SOBRE LA CONSTRUCCIÓ DE L'AUTOVIA RIBA-ROJA–A3 I 

ACCESSOS A RESIDENCIAL LA REVA. 

Exposició de motius: 

 

A hores d'ara, la carretera cv-374, de Riba-roja a la A3, suporta un tràfic rodat de gran 
tonatge a més de turismes, transport agrícola, transport escolar i motocicletes. 

 

La perillositat dels canvis de rasant, l'estretor de la calçada, la falta de voreres 
d'emergència, les corbes tancades en ambdós sentits i els múltiples accessos a zones agrícoles, 
industrials, pedreres, disseminats i residencials la convertixen segons el nostre parer en una de 
les carreteres més perilloses de la província de València. 

 

Esta via és utilitzada directament per milers d'usuaris per a accedir a la zona industrial 
més desenrotllada del nostre municipi. 

 

També el transport escolar, els usuaris que utilitzen el Conservatori, el Centre de Salut i 
la realització de gestions administratives així com comercials i altres, suposen un recorregut 
obligat pràcticament diari de connexió entre el nucli urbà i les zones mencionades. 

 

El disseny inicial per a solucionar esta problemàtica era la construcció d'una autovia 
que connectara el nucli urbà amb Loriguilla, amb els nostres veïns de Residencial La reva, els 
polígons industrials de la Zona Sud i la A3. 

 

D'este ambiciós i necessari projecte inicial, hem passat a un projecte d'ampliació de la 
calçada que finalitza en la rotonda d'entrada a Loriguilla i que no contempla els accessos 
d'entrada a Residencial reva. No és la solució adequada per a la Riba-roja del futur. 

 

Entenem que l'exigència que hem de realitzar des d'este Ajuntament tant a la Diputació 
Provincial de València com a la Generealitat Valenciana, passa per continuar reivindicant el 
tram d'autovia d'aproximadament cinc quilòmetres de la CV-374 entre el nucli urbà de Riba-
roja i la A3.  

 

Per este motiu el Grup Municipal Socialista sol·licita al Ple l'adopció de l'acord següent: 

1. Exigir a la Diputació Provincial de València que incloga en els pressupostos 
provincials per al 2012, la quantia necessària en la partida corresponent per a la 
construcció de l'Autovia Riba-roja-A3 i els accessos a la CV374. 

2. Traslladar el dit acord a la Diputació Provincial de València d'Infraestructures de la 
Generalitat Valenciana. 



 

 

 

Sotmés a votació de la moció no prospere per majoria absoluta del nombre legal de membres de 
la corporació i amb el vot en contra de Srs/es, Silvestre, Delgado,  Ruiz, Moreno, Vázquez,  
Tarazona, Córcoles, Folgado,  Argandoña, Ferriols del PP  i Sr. Alcalde  i amb el vot a favor dels 
Srs/es, Raga, Luján,  López, Guerrero,  Hernández, Orellano, i Gómez PSOE  i  els  Srs/el seu 
Folgado i Gómez  d'EUPV i el Sr. García de Coalició Compromis 

 

QUART.-  MOCIÓ  PSOE SOBRE LA CONSTRUCCIÓ D'UN NOU COL·LEGI 

DE PRIMÀRIA. 

El Sr. alcalde passa la paraula al portaveu del Partit Socialista perquè done lectura a la 
Moció que diu el següent: 

 

MOCIÓ AL PLE SOBRE LA CONSTRUCCIÓ D’UN NOU COL.LEGI DE PRIMÀRIA. 

 

Exposició de motius: 

 

Durant els últims anys el creixement demogràfic del municipi de Riba-roja ha sigut 
molt pronunciat. En l’actualitat encara que de forma més moderada, vam seguir creixent en 
nombre d’habitants. 

 

Des de fa anys per part de la comunitat educativa, de la ciutadania i dels partits polítics 
que la representen, venim exigint la construcció d’un nou col.legi de primària que permeta 
millorar la qualitat de l’ensenyament públic que es presta en Riba-roja. Per a açò és necessari 
iniciar l’expedient i la cessió a la Consellería d’Educació per part de l’Ajuntament de Riba-roja 
dels terrenys on es puga situar el nou col.legi. 

 

Mentre l’Ajuntament de Riba-roja resol la cessió dels esmentats terrenys, seria 
convenient sol.licitar a la Conselleria d’Educació que incloga en els pressupostos per a l’any 
2012 la quantitat necessària per a la construcció del nou col.legi. 

 

Per aquest motiu el Ple per unanimitat de tots ádopta el següent acord: 

1. Que l’Ajuntament resolga urgentment la cessió a la Conselleria d’Educació dels 
terrenys per a la construcció d’un nou col.legi de primària. 

2. Exigir a la Generalitat Valenciana que incloga en els pressupostos autonòmics per a 
l’any 2012 la quantitat necessària per a la construcció del cinquè col.legi de 
primària a Riba-roja de Túria. 

3. Traslladar aquest acord a la Conselleria d’Educació de la Generalitat Valenciana. 

 



 

 

QUINT.- MOCIÓ CONJUNTA  SOBRE LA CONSTRUCCIÓ D'UN NOU 

CENTRE DE SALUT. 

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 

 Riba-roja del Túria, conta en l'actualitat amb una població aproximada de 22.000 
habitants, la qual es veu incrementada notablement, de forma estacional, durant determinats 
mesos de l'any. 

  

 La Generalitat Valenciana va adquirir en el 2006, amb l'Ajuntament de Riba-roja, el 
compromís de construir un nou centre de salut que atenguera les noves necessitats sanitàries de 
la població. 

  

 Som conscients de la situació econòmica actual i de l'esforç que suposa, per a la 
Generalitat Valenciana, una inversió d'estes característiques, però en matèria sanitària  pensem 
que no hem d'escatimar  esforços i que estem obligats a exigir el compliment d'este compromís.   

  

 Per tots estos motius, el Ple per unanimitat de tots els seus membres  va adoptar l'acord 
següent: 

a) Exigir a la Generalitat Valenciana que incloga en els pressupostos autonòmics per al 
2012, la quantia necessària, en la partida corresponent, per a la construcció del nou 
centre de salut. 

b) Traslladar este acord a la Conselleria de Sanitat de la Generalitat Valenciana. 

 

I NO HAVENT-HI MES ASSUMPTES QUE TRACTAR PEL SR. PRESDIENTE S'ALÇA LA 

SESSIÓ SENT 12,50 HORES DEL QUE COM A SECRETÀRIA DONE FE. 

 


